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Zápis z jednání předsednictva Rady ČRo ze dne 17. října 2018 v ČRo od 13.00 hod., zasedací 

místnost C425, Český rozhlas, Vinohradská 12, Praha 2      

 

Přítomni: Hana Dohnálková, předsedkyně Rady ČRo, Miroslav Dittrich, místopředseda Rady ČRo, 

Zdeněk Mahdal, Tomáš Kňourek, Vítězslav Jandák, Petr Arenberger, členové Rady ČRo 

Omluveni: Jiří Vejvoda, místopředseda Rady ČRo, Ivan Vodochodský, člen Rady ČRo  

Sekretariát:     Veronika Vlasáková 

Hosté:  René Zavoral, generální ředitel ČRo 

Jiří Hošna, ředitel komunikace a vnějších vztahů ČRo 

 

 

 

1. Zahájení   

 

2. Návštěva RS Plzeň a Karlovy Vary 31. 10. - 1. 11. 2018 

 

3. Setkání s vedením ČRo 13.30, René Zavoral, generální ředitel ČRo 

- Měsíční informace GŘ – září 2018 

- Různé 

 

 

4. Volba nové dozorčí komise 

 

5. Stížnosti a podněty posluchačů  

 

6. Různé 

 

 

1) Zahájení – H. Dohnálková zahájila jednání, omluvila J. Vejvodu z dnešního jednání ze zdravotních 

důvodů. 

 

2) Návštěva RS Plzeň a Karlovy Vary – H. Dohnálková zopakovala informace ohledně výjezdního 

zasedání Rady v Plzni: 

Odjezd od ČRo ve středu 31. 10. v 9.00 mikrobusem do Plzně  

                    10.30 hod prohlídka studia Plzeň, 11.00 jednání předsednictva 

                    12.30 odjezd na oběd 

                    15.00 veřejná schůze Rady 

Poté ubytování v hotelu, exkurze do Plzeňského pivovaru v 18.30 hod, následovat bude večeře v pivovaru 

v restauraci Šalanda. Ve čtvrtek 1. 11. ráno odjezd do RS Karlovy Vary, kde od 11.00 hod bude slavnostní 

zahájení vysílání.  

Ubytování je zarezervováno v hotelu U Zvonu v Plzni. 

Pro dopravu radních bude zajištěn mikrobus, J. Vejvoda pojede vlastním autem, P. Arenberger se připojí 

k jednání Rady během dopoledne a zúčastní se veřejné schůze.  

 

H. Dohnálková zahájila debatu ohledně vulgárních výroků prezidenta M. Zemana v pořadu „Dvacet minut 

Radiožurnálu“ dne 15. 10. 2018, přítomní radní se shodli, že vulgarismy rozhodně do vysílání ČRo nepatří, 

moderátor v přímém přenosu na nevhodnost slov prezidenta upozornil a posluchačům se omluvil, tím se 

rozhlas zachoval v souladu s Kodexem ČRo. Rada ČRo nemá pravomoc ovlivnit, zda se prezident 

vyjadřuje správně či nikoli. V tomto duchu bude tiskový mluvčí Rady reagovat na dotazy ČT.  
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H. Dohnálková navrhla v souvislosti se stížností K. Fajmova požádat vedení rozhlasu o písemný výstup a 

prezentaci ke změnám na stanici Dvojka na říjnové veřejné schůzi Rady, které byly vedením avizovány, 

s čímž přítomní radní souhlasili. 

 

3) Setkání s vedením ČRo 13.30, René Zavoral, generální ředitel ČRo, Jiří Hošna, ředitel 

komunikace a vnějších vztahů ČRo 

Měsíční informace GŘ – září 2018 – R. Zavoral úvodem požádal Radu o návrhu rozpočtu Rady na rok 

2019 ve spolupráci s ekonomickým ředitelem M. Vojslavským, upozornil na navýšení mezd a tedy i 

průměrné mzdy v ČRo, od které se odvíjí i odměny členů Rady a odhad výše financí na plánované analýzy.  

V této souvislosti informoval o končícím procesu optimalizace pracovních míst v ČRo, většina úvazků byla 

ukončena koncem září tohoto roku, některé budou ukončeny koncem roku, všichni zaměstnanci využili 

možnosti rozvázání pracovního poměru dohodou, proto ani nebylo potřeba upozorňovat úřad práce. 

Celková úspora je ve výši 63 milionů korun, jak již bylo avizováno, mzdy do výše 50 000 Kč budou 

navýšeny od 1. 1. 2019, většina nových platových výměrů již byla zaměstnancům předložena. Nyní se 

vedení rozhlasu soustředí na druhou vlnu zvyšování mezd, na které má připraveno 6 – 7 milionů korun. 

Platí také slib, že zaměstnanci dostanou koncem roku mimořádnou odměnu. 

Vedení rozhlasu připravuje rozpočet ČRo na rok 2019, počítá s  nejpesimističtější variantou, novela zákona 

o DPH bude zřejmě platit v prvním čtvrtletí příštího roku, ale rozhlas musí být připraven i na situaci, pokud 

by platit přestala.  

Dále generální ředitel informoval o snahách navýšení rozhlasového poplatku, diskuse na toto téma 

proběhla v Poslanecké sněmovně, další seminář na téma média veřejné služby se uskuteční v Senátu na 

základě petice s více než 15 000 podpisy.  

H. Dohnálková informovala generálního ředitele, že tohoto semináře v Senátu se zúčastní společně 

s kolegou M. Dittrichem. Požádala GŘ o informace k nové koncepci stanice Dvojka, které byly avizovány 

v červenci tohoto roku – o písemný materiál do 29. 10. 2018 a prezentaci na veřejné schůzi v říjnu tohoto 

roku v Plzni, což R. Zavoral přislíbil.  

T. Kňourek se dotázal, jaký je harmonogram příprav výběru ředitele regionálního studia ČRo Brno, R. 

Zavoral uvedl – 10. 10. 2018 uplynul termín pro příjem přihlášek, předběžný výběr probíhá v Brně do 23. 

10. a s vybranými uchazeči se sejdu 25. 10. 2018. Rád bych radním 31. 10. dopoledne oznámil vítěze a 

veřejnost informoval na veřejné schůzi Rady 31. 10. 2018 v Plzni. Byl bych rád, aby se nový ředitel ujal 

svého postu od 1. 11. 2018, pokud to bude možné.  

Různé – Následovala debata ohledně vulgarit prezidenta republiky v přímém přenosu v pořadu „Dvacet 

minut Radiožurnálu“ dne 15. 10. 2018, V. Jandák míní, že rozhlas nemůže odmítnout prezidentovi živě 

vystoupit ve veřejnoprávním rozhlase. R. Zavoral informoval, že rozhovor byl iniciovaný Českým 

rozhlasem, vulgarismus padl až ke konci pořadu a nebylo nutné rozhovor přerušovat, dle jeho názoru 

Kodex ČRo porušen nebyl, ale vulgarismy do vysílání rozhodně nepatří. Další živý rozhovor s prezidentem 

v dohledné době rozhlas neplánujeme, při možném dalším se zřejmě bude rozmýšlet, zda rozhovor 

nepředtáčet. Pravidla platí stejně pro všechny, i pro prezidenta.  

 

4) Volba nové dozorčí komise – H. Dohnálková objasnila novějším členům Rady volbu dozorčí komise a 

připomněla, že mandát současné DK skončí 31. 1. 2019. Nyní má DK 5 členů, ale dva již nemohou znovu 

kandidovat, pokračovat mohou – F. Hejl, M. Vích a L. Mocková. Pro zachování kontinuity by bylo dobré 

některé ze současných členů zachovat. Pokud se radní rozhodnou pro stávající členy, musí je předsedkyně 

Rady oslovit s dotazem, zda chtějí v práci DK pokračovat. Noví kandidáti by měli být v prosinci pozváni na 

slyšení, koncem ledna je volba nové DK. Požádala proto radní o zvážení nových kandidátů – zejména 

ekonomů a právníků, ráda by na výjezdním zasedání v Plzni již jednala o konkrétních uchazečích. 

 

 

5) Stížnosti a podněty posluchačů – tajemnice Rady informovala o stížnostech, které jsou připraveny 

k projednání na veřejné schůzi v říjnu – návrhy odpovědí připraví J. Vejvoda, u stížnosti K. Fajmona a B. 

Richterové z PL navrhne odpověď předsedkyně Rady ve spolupráci s J. Vejvodou. 

 

 

6) Různé – H. Dohnálková informovala o schůzce k rozpočtu Rady na rok 2019, radní by se měli zamyslet 
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hlavně na výši částky na analýzy, nový tendr probíhá v pořádku, nikdo se neodvolal a nyní prochází 

administrativním dokončením smluv. Navrhla, zda ještě do konce roku nezadat analýzu ke stanici Vltava, 

zde má Rada nevyčerpané prostředky, či zda zadat analýzu někomu z expertů. M. Dittrich souhlasil zadat 

analýzu ke stanici Vltava expertům a navrhl J. Mikeše a L. Zemana. Následovala debata, v jejímž závěru se 

radní shodli, že M. Dittrich připraví do dalšího jednání Rady návrh zadání této analýzy a na výjezdním 

zasedání v Plzni radní společně zadání dokončí.   

Závěrem H. Dohnálková informovala o účasti na semináři v PS na téma veřejnoprávní média, kterého se 

zúčastnila společně s M. Dittrichem a podpořila navýšení rozhlasového poplatku.  

Pozvala radní na další seminář k tomuto tématu do Senátu, o kterém hovořil i GŘ, dne 23. 10. 2018 od 10.00 

hod.  

M. Dittrich informoval radní, že se zítra zúčastní jednání dozorčí komise Rady.  

 

 

Nejbližší termíny jednání předsednictva Rady ČRo v roce 2018: 

 

 

 

 

Říjen   st 31. 10.  11.00 jednání předsednictva + 15.00 veřejná schůze RS Plzeň 

                

 

Listopad  st 14. 11.  13.00 jednání předsednictva 

 28. 11.  10.00 jednání předsednictva + 14.00 veřejná schůze 

  

 

Prosinec  st   5. 12.  13.00 jednání předsednictva 

 19. 12.  10.00 jednání předsednictva + 14.00 veřejná schůze 

 

 

 

Zapsala: Veronika Vlasáková  

Ověřovatel:  Hana Dohnálková 
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